
ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 27 d’abril de 2016 
HORA: 18.00h 
 
Hi assisteixen: 
Damià del Clot, Alcalde 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Aula de música 
Meritxell Vinaixa 
Escola Pérez Sala 
Laia Kötz, direcció 
Eva Robles, representant de professorat 
Elena Mustarós, representant de l’Ampa 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Mª Goretti Miquel, equip directiu 
Aurora Cruz, representant de professorat 
Agatha Mur, representant de l’Ampa 
Escola Vaixell Burriac 
Pilar Pérez, direcció 
Laura Pallás, representant de l’Ampa 
Escola Bressol 
Marta Duran, en representació de la direcció 
Lidia Zabalia, representant del professorat 
Cristina Escobar, representant de l’Ampa 
Escola Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
INS Vilatzara 
Maravillas Garcia, direcció 
Marc Vilanova, representant de professorat 
Carles Segarra, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Ricard Mena, representant de l’Ampa 
Llar d’infants El petit somni: 
Nuria Gutierrez 
Llar d’infants Patufet: 
Ester  
Llar d’infants Bambi: 
Beatriz Muela 



Escola de persones adultes 
Eulàlia Andreu, representant del professorat 
Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Representant Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Alícia Rodriguez 
Regidora Vilassar de Mar Si Pot: 
Manuela Calero 
 
Excusen l'assistència: 
Eva Lebrero, titular de l’escola La Presentació 
Montserrat Núñez de Arenas, direcció de l’escola Els Alocs 
Rosa Maria Soldán, representant del professorat de l’escola Els Alocs 
Ana Tavero, representant de la llar d’infants el Peixet 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Preinscripció curs 2016-2017 

2. Moció contra la transfòbia i l’assetjament escolar 

3. Torn obert de paraules 

 

S’inicia la sessió a les 18:42 h. 
L’alcalde anuncia 2 aportacions de la Diputació de Barcelona per fer obres de millora a dos centres 
educatius:  Per l’any 2016, ampliació i reforma de lavabos al Vaixell Burriac, i per l’any 2017, 
arranjament de la Suïssa a l’escola Pérez Sala. 

1. Preinscripció curs 2016-2017 

Es mantenen les 8 línies de P3 al municipi. 
Els grups de 1r d’ESO queden repartits de la següent manera: 
6 grups a l’Institut Vilatzara amb 157 sol·licituds (+ 3 fora de termini) 
3 grups a l’Institut Pere Ribot amb 86 sol·licituds 
Serien 243 sol·licituds noves més 20 repetidors aproximadament, en total 263 places més les 3 de 
fora de termini. 
Les ràtios queden com sempre, 25 places a P3 i 30 places a l’ESO. 
Les previsions inicials a P3 s’han ajustat molt ja que es pensava en 186 preinscripcions i hi ha hagut 
190. A això s’ha d’afegir el tema de la davallada de l’escola Sant Feliu i que entre 13 i 15 alumnes 
del Pla de l’Avellà tenen 0 punts. 
 

2. Moció contra la transfòbia i l’assetjament escolar 



La regidora, Núria Arasa, presenta la proposta d’executar la moció mitjançant la creació d’una 

comissió de treball. 

En Juan Díaz, de C’s, fa una explicació sobre el contingut de la moció, i la importància de treballar 

aquest tema. Es presenta com una reflexió i no com una imposició. 

El planteja la dificultat de generar un grup de treball polític/tècnic per tirar endavant. D’altra 

banda, hi ha un sentit generalitzat que els centres ja tenen protocols de treball i que no s’entén 

que la demanda de fer protocols sigui des del polític i no des de la necessitat pròpia dels centres. 

Des dels grups municipals C’s i CiU s’argumenta el perquè de la necessitat de tirar endavant la 

reflexió i el treball plantejat a la moció. 

L’escola dia a dia aborda des de la flexibilitat les situacions que es troben. Una de les possibilitats 

seria començar a partir de formació sobre l’àmbit i veure si es veu pertinent fer un treball conjunt. 

També calen protocols tot i que es treballi el dia a dia i les particularitats de cada alumne. Potser 

caldria tranquil·lament començar a treballar a partir d’una proposta formativa i un recull 

d’informació que es pugui fer des de l’Ajuntament. 

3. Torn obert de paraules 

Des de Babord es demana com fer una modificació o proposta de funcionament del Consell Escolar 

Municipal, ja que es creu que cal revisar-ho. 

Des de CiU proposen fer un projecte educatiu de municipi i des del PSC es recolza aquesta 

proposta que també es va presentar al Ple: fer una taula de participació tècnica i política. 

El calendari de festius per al curs 2016-2017 queda de la següent manera: 

- 31 d’octubre de 2016,  festa local 

- 9 de desembre de 2016, dia de lliure disposició 

- 27 de febrer de 2017, dia de lliure disposició 

- 28 d’abril de 2017, dia de lliure disposició 

- 5 de juny de 2017, festa local 

- 26 de juny de 2017, festa local (les escoles i instituts no gaudiran d’aquest dia, atès que la 

normativa només contempla 2 dies de Festa Local per curs) 

S’aixeca la sessió a les 19: 55 h 



ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 11 de febrer de 2016 
HORA: 18.00h 
 
Hi assisteixen: 
Damià del Clot, Alcalde 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez i Zaguirre, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Lourdes Padilla, Auxiliar de l’Àrea de Serveis Personals 
Biblioteca Municipla: 
Laia Ventura, direcció 
Aula de música 
Meritxell Vinaixa 
Escola Pérez Sala 
Eva Robles, representant de direcció i professorat 
Elena Mustarós, representant de l’Ampa 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Mª Goretti Miquel, equip directiu 
Aurora Cruz Gámez, representant de professorat 
Agatha Mur, representant de l’Ampa 
Escola Vaixell Burriac 
Pilar Pérez, direcció 
Elena Perelló, representant de professorat 
Mercè Vilaroige, representant de l’Ampa 
Escola Els Alocs 
Montserrat Núñez de Arenas, direcció 
Escola Bressol 
Montserrat Tolrà, direcció 
Marta Duran, representant de professorat 
Jessica Corrons, representant de l’Ampa 
Escola Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
INS Vilatzara 
Maravillas Garcia, direcció 
Marc Vilanova, representant de professorat 
Carles Segarra, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Ricard Mena, representant de l’Ampa 
Marta Prats, representant de l’Ampa 



Isabel Pérez, representant de l’Ampa 
Llar d’infants El peixet: 
Anna Tavero 
Llar d’infants Bambi: 
Beatriz Muela 
Escola de persones adultes 
Eulàlia Andreu, representant del professorat 
Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Regidor Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Olga Zuloaga 
Regidora Vilassar de Mar Si Pot: 
Zenaida Serrano 
 
Excusen l'assistència: 
Eva Lebrero, titular de l’escola La Presentació 
Rosa Maria Soldán, representant del professorat de l’escola Els Alocs 
Paz González, representant del professorat de l’INS Pere Ribot 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió anterior 

2. Preinscripció curs 2016-2017: 

- Oferta de P3 

- Oferta de 1r d’ESO 

- Publicitat oferta 

3. Casal d’estiu 2016 

4. Calendari escolar pel curs 2015-2016 – consulta a l’inspector 

5. Projecte d’orientació acadèmica i professional 

6. Pla de competències lingüístiques 

7. Projecte de Cultura emprenedora a l’escola 

8. Convenis amb els centres escolars: 

- Subvencions anuals 

- Anem al teatre 

9. Torn obert de paraules 

 



L’alcalde dona la benvinguda i en Rafel López fa una ronda de presentacions de les persones 
assistents. Es decideix que les persones que no estan nomenades oficialment es poden quedar a la 
reunió com a convidades. 

1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió anterior 

S’aprova l’acta de la sessió anterior.  

Es fa una prèvia informant que al no tenir traspàs tècnic sobre la moció de la transfòbia i 
l’assetjament escolar, no s’ha pogut incloure dins l’ordre del dia. S’acorda parlar d’aquest tema en 
el punt 9. 

2. Preinscripció curs 2016-2017: 

- Oferta de P3 

El regidor d’ensenyament informa que per al curs 2016-2017 es preveu una matrícula de 183 
infants a P3, segons dades de Serveis Territorials. Això suposa 8 grups per al municipi (7’3-7’4). 
L’escola pública de Cabrera de Mar finalment sortirà amb una oferta de 2 grups, pel que s’espera 
que no hi hagin sorpreses en la preinscripció i no perdre cap grup de P3 a Vilassar de Mar. 

- Oferta de 1r d’ESO 

Al contrari que passa a P3, per 1r d’ESO augmenta la demanda per al curs 2016-2017. Ara mateix 
l’alumnat està repartit en 237 infants a Vilassar de Mar + 51 infants a Cabrera de Mar. 
Descomptant el % que s’escolaritza fora del municipi, està prevista una necessitat de 9 grups que 
quedarien repartits inicialment en 5 grups a l’Institut Vilatzara, 3 grups a l’Institut Pere Ribot i 
l’altre grup dependrà de les preinscripcions i es valorarà des de Serveis Territorials si augmenta 
ràtio o posa mòduls en el Pere Ribot. 

- Publicitat oferta 

S’explica que totes les direccions dels centres educatius del municipi s’han reunit per consensuar 
un escrit comú que es publicarà al butlletí municipal de febrer-març, i en el que es dona publicitat 
de les escoles del poble, amb fotografies de l’alumnat i el mapa escolar. També s’han posat en 
comú les dates de les jornades de portes obertes i, com cada any, des de la regidoria 
d’ensenyament, s’enviarà una carta informativa a les famílies amb infants que comencin P3 i/o 1r 
d’ESO el curs 2016-2017. En aquesta carta s’ha afegit una nota informativa sobre el deslligament 
progressiu de Vilassar de Mar amb l’escola pública de Cabrera de Mar. 
 
La direcció de l’escola bressol Bambi demana que es faci difusió a través del web de l’ajuntament 
les jornades de portes obertes del centres privats del municipi. 

S’obre un debat sobre les ràtios a P3. Estaria bé que es poguessin reduir fins a 22 infants i 
d’aquesta manera s’assegurarien els 8 grups a Vilassar de Mar. L’alcalde informa que recolza 
aquesta iniciativa i que des de SSTT no poden assegurar que no es tanqui cap línia al municipi amb 
l’oferta inicial de P3 de Vilassar de Mar i Cabrera. 



També es posa sobre la taula l’adscripció de l’escola La Presentació als instituts de Vilassar de Mar. 
Actualment el centre està adscrit al Sant Feliu de Cabrera de Mar, i tot i que es van començar els 
tràmits per fer el canvi, les famílies de 6è del curs passat van demanar que s’aturés. 

3. Casal d’estiu 2016 

El regidor d’ensenyament informa que fa uns dies es va fer una reunió amb les ampes i es va 
debatre aquest tema perquè a banda del casal que organitza l’ajuntament i l’ampa del Pérez Sala, 
l’ampa de l’escola Vaixell Burriac també volia organitzar el seu casal i l’ajuntament es va plantejar 
si organitzar o no el casal municipal. Després d’escoltar les opinions dels assistents, es va acordar 
organitzar igualment el casal municipal per part de l’ens i amb la col·laboració de les ampes en la 
redacció del plec de condicions, i paral·lelament l’ampa del Pérez Sala oferir el seu casal amb les 
mateixes condicions però reduint el número de places ofertades. 
Per a l’any 2017 s’organitzarà un casal de municipi, on la contractació es faci directament des de 
les ampes i hi hagi un suport d’inspecció per part de l’ajuntament. Aquest casal s’ha d’acabar de 
definir però la idea inicial és dividir els grups per edat, de manera que ocupin 2 de les 4 escoles 
públiques i cada any anar rotant per poder fer les obres de manteniment d’estiu amb les millors 
condicions  possibles. 

4. Calendari escolar pel curs 2015-2016 – consulta a l’inspector 

En Rafel López explica que de les 2 festes local de l’any 2016, 1 cau dins el curs 2015-2016 i l’altre 
en el curs 2016-2017, pel que al llarg del curs vinent es preveu que hi hagin 3 festes locals 
(31/10/16, segon dilluns de Pasqua i 1r laborable després de Sant Joan). 
Des de l’ajuntament s’ha fet la consulta a SSTT  per veure si es podien repartir les festes en 2-2, i 
ens han dit que no es possible. Per tant, el curs escolar 2015-2016 es gaudirà d’una festa local dins 
del calendari lectiu i, probablement, el curs 2016-2017 es gaudiran 2 dies.  

5. Projecte d’orientació acadèmica i professional 

Vist que s’ha detectat en el jovent i la població adulta mancances per decidir el seu camí 
professional o acadèmic, s’ha demanat el suport de la Diputació de Barcelona amb un projecte 
d’orientació municipal. Des de l’ajuntament s’ha fet una primera reunió entre les direccions dels 
instituts i l’escola de persones adultes amb l’objectiu de no perdre cap alumne del municipi i 
minimitzar l’abandonament escolar. 
Des de CIU es demana, per poder treballar millor aquest punt, l’índex d’abandonament escolar als 
instituts i es proposa fer un estudi del camí que fa l’alumnat del municipi per saber que està 
passant amb el jovent del nostre poble. 

6. Pla de competències lingüístiques 

Actualment la biblioteca va a 1 centre de primària i 1 altre de secundària. Fa un mes 
aproximadament s’ha tornat a entomar el Pla de lectura i aquest any s’ha afegit l’escola La 
Presentació. 
Des d’ara i fins l’abril treballarem la fase de diagnosi, on hi han implicats diferents àmbits: 
regidories de l’ajuntament, entitats del municipi, escoles bressol/d’infantil i primària i escoles de 
secundària/persones adultes. I de cara al maig-juny s’acabarà de dissenyar el pla amb la 
participació d’un representant de cada àmbit. Ara mateix la Laia Ventura (Biblioteca), la Montse 



Duran (Escola Bressol Municipal) i l’Eulàlia Andreu (Escola Municipal d’Adults) estan treballant en 
el disseny inicial i poc a poc s’anirà ampliant i afegint més persones. 
Encara no se sap si es modificarà el Pla de Lectura. La intenció és agilitzar-ho i no esperar 4 anys a 
que s’incorpori la darrera escola. 

7. Projecte de Cultura emprenedora a l’escola 

L’alumnat de 5è de primària simula la constitució d’una cooperativa, des del nomenament dels 
càrrecs directius, la redacció dels estatuts, el registre a l’ajuntament, el disseny del logotip, la 
fabricació i la venda del seu producte en el mercat local del municipi, fins a l’aportació d’un % dels 
beneficis de la venda a una ong o entitat sense ànim de lucre que decideixi l’alumnat. 
Aquest projecte va començar el curs 2013-2014 amb l’alumnat del Vaixell Burriac, i en els dos 
darrers cursos s’ha afegit també l’alumnat de l’escola La Presentació. 
Es dona l’oportunitat a les escoles que no hi participen, perquè es puguin afegir de cara al curs 
2016-2017. 

8. Convenis amb els centres escolars: 

- Subvencions anuals 

Amb la nova llei de subvencions, la subvenció anual que reben els centres educatius hauria d’anar 
vinculada a un conveni on quedin reflectits els criteris a subvencionar: festes populars, material 
pedagògic, tractament a la diversitat, grups a cada nivell... S’està treballant per definir el contingut 
dels convenis amb la interventora. La sol·licitud, demanant la subvenció, s’ha de fer igualment per 
part del centre educatiu i el conveni anirà vinculat al centre de tal manera que la persona signant 
sigui el/la director/a i no el Departament d’Ensenyament. 

- Anem al teatre 

S’informa que els convenis d’aquest curs escolar encara no estan aprovats per la Junta de Govern 
Local, a l’espera d’un informe del nou secretari.  
De cara al curs vinent, s’ha de renovar el conveni amb la Diputació de Barcelona per quatre anys 
més (2016-2020). Des de la regidoria d’ensenyament s’han d’acabar d’estudiar els punts del nou 
conveni per veure si s’ha d’adaptar el text del que es signa entre escoles, ampes i ajuntament. 
Tothom està d’acord en continuar amb aquest programa, sempre i quan la qualitat del mateix no 
es redueixi.  

9. Torn obert de paraules 

Es proposa al Consell Escolar Municipal gestionar el tema de la transfòbia i l’assetjament escolar, 
ja que és un tema en el que s’ha d’implicar tota la comunitat educativa i la moció presentada per 
C’s en Ple va tenir el suport de tots els grups municipals. 
Es planteja crear una comissió per via d’urgència i treballar aquest problema redactant un 
esborrany de protocol a nivell de municipi, des de que un infant comença la primera etapa 
d’educació infantil fins que acaba el batxillerat, tenint en compte també les extraescolars. 
Hem de tenir present però, que els centre tenen autonomia pròpia i cadascú d’ells contempla 
aquestes situacions dins les NOFC (Normes de Funcionament de Centre) adaptant el contingut al 
perfil de la pròpia escola. 



Per treballar millor aquest tema, ja que als centres educatius no els hi ha arribat la informació, es 
convoca un Consell Escolar Extraordinari pel dia 20 d’abril a les 18 h per parlar d’aquest tema i de 
la preinscripció escolar, esperant tenir dades al respecte. 

Des de l’ampa del Vaixell Burriac es demana informació sobre els aspectes de l’educació musical al 
municipi i el detall del conveni que té l’ajuntament amb una escola privada del poble. 

Des de Barbord s’anima al personal docent assistent a participar en el projecte de Vila Educadora i 
a fer un seguiment de les preinscripcions creant una petita comissió del Consell Escolar Municipal. 

Finalitza la reunió a les 20 hores. 



ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 20 De juny de 2016 
HORA: 18.00h 
 
Hi assisteixen: 
Damià del Clot, Alcalde 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Laura Garcia, psicòloga de Serveis Socials 
Cristina Notario, tècnica de Participació Ciutadana 
Lourdes Padilla, auxiliar de l’Àrea de Serveis Personals 
Escola Pérez Sala 
Laia Kötz, direcció 
Elena Mustarós, representant de l’Ampa 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Mª Goretti Miquel, equip directiu 
Aurora Cruz, representant de professorat 
Agatha Mur, representant de l’Ampa 
Escola Vaixell Burriac 
Marta Prats, equip directiu 
Escola els Alocs 
Rosa Maria Soldán, representant del professorat 
Marc Capdevila, representant de l’Ampa 
Escola Bressol 
Montse Tolrà, en representació de la direcció 
Lidia Zabalia, representant del professorat 
Escola La Presentació 
Paquita de Bas, direcció 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
INS Vilatzara 
Marc Vilanova, representant de professorat 
Mercè Jofra, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Paz González, representant del professorat 
Ricard Mena, representant de l’Ampa 
Llar d’infants Bambi: 
Beatriz Muela 
Escola de persones adultes 
Judith Espadalé, coordinadora 
Eulàlia Andreu, representant del professorat 



Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Representant Babord: 
Martí Casares 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Alícia Rodriguez 
 
Excusen l'assistència: 
Eva Robles, representant de professorat de l’escola Pérez Sala 
Pilar Pérez, direcció de l’escola Vaixell Burriac 
Eva Lebrero, titular de l’escola La Presentació 
Montserrat Núñez de Arenas, direcció de l’escola Els Alocs 
Maravillas Garcia, direcció de l’INS Vilatzara 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Situació de la matriculació, curs 2016-2017 
2. Projecte d’orientació escolar 
3. Accions del Pla d’igualtat de Gènere 
4. Pressupost d’ensenyament, any 2016 
5. Inversions escolars, any 2016 
6. Oferta formativa de l’escola d’adults, curs 2016-2017 
7. Torn obert de paraules 

 

Babord fa una esmena en el punt 3 de l’acta anterior, on diu “Des de Babord es demana com fer 
una modificació o proposta de funcionament del Consell Escolar Municipal, ja que es creu que cal 
revisar-ho”, hauria de dir “Babord demana que es faci una modificació...” 

 

1. Situació de la matriculació, curs 2016-2017 

A data d’aquest consell, encara s’estan matriculant infants a escoles i adjudicant places a centres 
per part de la comissió de garanties. 

Com a bona notícia, destacar que aquest curs l’escola La Presentació no perd el concert de P3 ja 
que porta 22 infants matriculats. 

A la bressoleta han ofert 110 places i han hagut 118 sol·licituds. 

 

2. Projecte d’orientació escolar 

La Cristina Notario explica el servei d’orientació acadèmica que està impulsant l’ajuntament. 
Aquest servei neix perquè moltes vegades a l’ESO i Batxillerat no tenen clar l’itinerari formatiu a 
seguir i necessiten acompanyament. A vegades el no tenir clar el camí a seguir fa que hi hagi més 
abandonament prematur i la finalitat es mantenir-los dins el sistema educatiu fins mínim grau 
mitjà.  

Aquest servei compta amb el suport de la Diputació de Barcelona i es pot accedir lliurement o a 
través dels instituts. 



3. Accions del Pla d’igualtat de Gènere 

La Laura García informa dels taller adreçats a primària i secundària sobre la prevenció de la 
violència masclista dins el Pla d’Igualtat de l’ajuntament.  

A primària es treballa més la coeducació, els rols de gènere – igualtat de gènere i a secundària ho 
enfoquen directament contra la violència masclista. 

Aquests tallers fa 3 anys que es fan i la valoració es molt positiva. 

També hi han tallers per al professorat i les ampes.  

 

4. Pressupost d’ensenyament, any 2016 

El pressupost d’ensenyament d’aquest any ha augmentat en un 3%. 

S’explica que els sistema de subvencions tindrà un nou format mitjançant conveni, i que les 
quanties seran les mateixes del curs passat. 

Es ressalta l’esforç municipal que històricament s’ha fet a les escoles tant pel que fa a subvencions 
com per a la millora de les instal·lacions. 

 

5. Inversions escolars, any 2016 

S’exposa que s’està treballant ja amb el llistat de necessitats que les escoles han fet arribar a la 
Regidoria, per tal de fer el màxim d’actuacions sempre tenint en compte les prioritats dels centres 
i l’import que es destina en el pressupost municipal. 

 

6. Oferta formativa de l’escola d’adults, curs 2016-2017 

Per al curs 2016-2017 la coordinadora de l’escola d’adults serà la Judit Espadalé. 

Aquest curs ha baixat la demanda de GES (només hi han 12 preinscripcions). Com a formació 
complementaria s’ofereix informàtica i anglès.  

També s’ofereix la prova d’accés a la universitat i per a cicle superior, i en horari de matí el curs 
per a fer la prova d’accés al cicle de grau mitjà. 

S’informa que al setembre no es matricula tothom que ha fet la preinscripció. Una de les causes 
pot ser que fins al setembre no es quadren els dies i els horaris de l’oferta formativa. També s’ha 
de tenir en compte que un 20 % de l’alumnat prové de fora de Vilassar de Mar. 

 

7. Torn obert de paraules 

Per part de l’ampa de l’escola Pérez Sala es comenta que van fer aportacions al plec de clàusules 
del casal municipal i no han tingut retorn. Volen saber quines empreses s’han presentat a la 
licitació i s’informa que finalment es va presentar Cercle (que presentava el projecte juntament 
amb Naifair) i Klousner. Aquest últim va ser l’adjudicatari del servei. 

Es posa sobre la taula el sobre cost que suposa oferir el servei de vetlladors, dins el casal de 
l’Esberla, per a infants amb necessitats especials, i es demana a l’ajuntament que cobreixi part 
d’aquesta despesa. S’arriba a la conclusió que és una empresa privada i l’ajuntament s’ha de 
mantenir al marge i que en tot cas, són les famílies qui tindrien aquest ajut des de serveis socials. 

De cara al setembre s’hauria d’iniciar el procés per organitzar el casal de municipi al que es 
convidaran a les empreses que gestionen les extraescolars dels centres educatius del poble. 

 -S’aixeca la sessió a les 20:30 h 



ACTA DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 
    
       
DATA: 16 de novembre de 2016 
HORA: 18.00h 
 
Hi assisteixen: 
Damià del Clot, Alcalde 
Àngel Font, Regidor d’Urbanisme 
Núria Arasa, Regidora de Serveis Socials, igualtat, família i gent gran 
Josep Solé, Regidor d’Ensenyament 
Rafel Lopez, Cap d’Àrea de Serveis Personals 
Lourdes Padilla, auxiliar de l’Àrea de Serveis Personals 
Escola Pérez Sala 
Eva Robles, direcció 
Elena Mustarós, representant de l’Ampa 
Escola del Mar 
Enric Serras, direcció 
Agatha Mur, representant de l’Ampa 
Escola Vaixell Burriac 
Marta Prats, representant de l’equip directiu 
Escola els Alocs 
Luisa González, representant de l’ampa 
Escola La Presentació 
Paquita de Bas, titular 
Julià Poveda,  representant de l’Ampa 
INS Vilatzara 
Marc Vilanova, representant de professorat 
José Manuel Montiel, representant de l’Ampa 
INS Pere Ribot 
Marta Pons, direcció 
Escola de persones adultes 
Judith Espadalé, coordinadora  
Escola Bressol 
Marta Duran, en representació de la direcció 
Lidia Zabalia, representant del professorat 
Llar d’infants Bambi: 
Beatriz Muela 
Llar d’infants El petit somni: 
Nuria Gutiérrez 
Regidora CiU: 
Laura Martínez 
Regidor C’s: 
Juan Díaz 
Regidora PSC: 
Olga Zuloaga 



Regidora VdM si pot: 
Manuela Calero 
 
Excusen l'assistència: 
Pilar Pérez, direcció escola Vaixell Burriac 
Laia Kötz, direcció escola Pérez Sala 
Marta Juanola, equip directiu escola els Alocs 
Marc Capdevila, representant de l’ampa de l’escola Els Alocs 
Martí Casares, regidor Babord 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Aprovació de l’acta anterior 
2. Preinscripció 2017-2018 
3. Casal d’estiu de municipi 
4. Pla de Competències Lingüístiques 
5. Projectes escolars 
6. Anem al Teatre 
7. Programa de promoció de la salut 
8. Consell d’infants 
9. Moció de transfòbia 
10. Torn obert de paraules 

 

1. Aprovació de l’acta anterior 

CiU fa una esmena en el segon paràgraf del punt 7 de l’acta anterior, que queda de la següent 
manera: 

“Es posa sobre la taula el sobre cost que suposa oferir el servei de vetlladors, dins el casal de 
l’Esberla, per a infants amb necessitats especials, i es demana a l’ajuntament que cobreixi part 
d’aquesta despesa i que es tingui en compte que el casal està organitzat per l’ampa de l’escola 
Pérez Sala i és una entitat sense ànim de lucre. L’ajuntament informa que, en tot cas, són les 
famílies directament les que perceben aquest ajut de serveis socials.” 

2. Preinscripció 2017-2018 

Segons dades de finals de setembre, hi han 202 infants empadronats al poble nascuts l’any 2014. 
De cara al curs vinent hi ha una baixada d’alumnat previst per a P3 però igualment s’oferiran 8 
grups tot i que no s’ompliran. S’espera que el Departament d’Ensenyament accepti, com el curs 
passat, un mínim de 14 infants per grup per mantenir totes les línies. 
No tenim informació sobre el cens de Cabrera de Mar, ni dels grups de P3 que oferirà el municipi. 
Les dates del proper consell escolar municipal dependrà de quan es publiqui el calendari i de si 
varien o no les dades actuals. 

De cara a la jornada de portes obertes es farà difusió al butlletí com el curs anterior, amb la 
col·laboració de tots els centres escolars del municipi. L’escola Pérez Sala demana tenir fet el 
projecte de rehabilitació de la Suïssa per poder ensenyar-lo a les famílies que vinguin a les portes 
obertes del centre. 

Es comenta que al butlletí municipal surt publicitat de les escoles Betlem i que pot perjudicar 
l’oferta del nostre municipi. Davant aquesta situació, l’ajuntament no pot fer res, perquè aquesta 
publicitat es paga i està regulada per una ordenança. 



3. Casal d’estiu de municipi 

Segueix la línia de casal de municipi organitzat per les ampes i recolzat per l’ajuntament. S’han fet 
un parell de reunions i tot va per bon camí a falta de definir detalls. La idea és que cada any 
s’utilitzin dos centres per a l’organització del casal. 

4. Pla de Competències Lingüístiques 

Es continuen fent reunions a la biblioteca per anar construint el Pla de Competències 
Lingüístiques. Simbiosi, l’empresa contractada per la Diputació per gestionar-ho, proposa que un 
grup d’infants i joves facin de periodistes al poble. Amb el suport tècnic de l’entitat i lligat amb la 
regidoria de comunicació, d’ensenyament i amb la pròpia biblioteca. Una opció és aprofitar les 
accions previstes dins el pla de competències lingüístiques per fer el reportatge periodístic 
(projecte lletra a lletra, planetari digital...) 

Es planteja fer una comissió dins el consell escolar municipal per treballar el projecte de 
periodistes, ja que no es pot fer només amb suport municipal per falta de recursos humans. 
Finalment es decideix passar la informació als centres educatius posant data límit per saber quins 
centres estan interessats i posteriorment decidir com es gestiona. 

5. Projectes escolars 

El regidor d’ensenyament recorda als assistents el projecte d’orientació acadèmica, que té com a 
principal objectiu fer el seguiment a l’alumnat que no acaba l’ESO i al de 1r de Batxillerat, per tal 
d’evitar l’abandonament prematur. Com a novetat informa que s’han repartit formularis als 
instituts per obtenir autoritzacions de les famílies i poder fer el seguiment. A data d’avui s’han 
apuntat unes 4 famílies. 
La Sra. Laura Martínez comenta que per tirar endavant aquest projecte falta personal ja que a la 
regidoria de joventut hi ha un tècnic menys que donava suport a la regidoria d’educació. El Sr. 
Rafel López explica que el projecte el continua portant la mateixa persona des d’una altra regidoria 
i que, amb el suport de la Diputació, s’està treballant de manera transversal amb diferents 
departaments de l’ajuntament: escola d’adults, joventut, serveis socials, promoció econòmica i 
ensenyament. 
 
La Sra. Marta Prats explica que és la xarxa escoles, ja que no s’havia presentat en el consell escolar 
municipal. Aquest és un projecte per infants del poble on col·labora un/a mestre/a de cada centre. 
L’objectiu és elaborar, amb plafons, un llibre on els infants expliquin com veuen el seu poble i anar 
passant aquest llibre per les escoles, de manera que es van afegint llibres a mesura que es va 
passant d’escola a escola. El recull de tots els llibres es presentarà a la Plaça del Círcol en un acte 
de cloenda amb els infants i centres que hagin participat i s’exposarà posteriorment a la biblioteca 
municipal. 

S’informa de les activitats i projectes escolars que l’ajuntament ofereix als centres educatius, 
detallats per regidories i nivells. Els representants de les escoles expliquen que per tirar endavant 
alguns d’aquests projectes s’ha de fer un esforç extra i que estaria bé analitzar prèviament si són 
assumibles o no pel centre perquè no generi un excés de feina. S’adjunta el llistat dels projectes 
escolars (annex 1). 

6. Anem al Teatre 

El programa d’Anem al Teatre continua endavant per als cursos 2016-2019 amb la diferència que 
les ampes no han de fer l’aportació trimestral de 0’70 € per alumne/espectacle com feia fins ara, 
perquè el nou protocol de col·laboració signat amb la Diputació no contempla penalitzar a 
l’ajuntament que assumeixi la totalitat del cost del programa. 

Els convenis amb les escoles d’infantil i primària tindran una durada de 4 anys igual que el protocol 
signat entre l’Ajuntament i la Diputació. 



La Sra. Laura Martínez pregunta com es finança el programa. Per donar resposta a aquesta 
consulta s’adjunta a aquesta acta l’informe de la Diputació de Barcelona i la previsió de les 
despeses per al curs 2016-2017. Veure annex 2 

7. Programa de promoció de la salut 

La Sra. Núria Arasa explica que s’ha ordenat tota la programació que s’ofereix des de Salut Pública. 
La informació dels tallers s’envia prèviament als instituts per no repetir activitats i tenen com 
objectiu prevenir conductes de risc en adolescents. Veure annex 3 

Les activitats estan dirigides a l’alumnat de 1r d’ESO fins a 1r de Batxillerat, i a 6è de primària s’ha 
treballat en algun centre la igualtat de gènere. La idea és fer-ho igual per a tots els centres 
educatius del municipi. 

La regidoria està oberta a rebre noves propostes per treballar aspectes concrets que puguin 
preocupar a escoles i instituts. 

8. Consell d’infants 

En el passat Ple es va aprovar la moció per tirar endavant el consell d’infants del municipi on 
l’infant i l’adolescent tenen un paper molt actiu.  

Els tècnics de l’ajuntament assistiran a una formació de la Federació Catalana de Municipis on 
presentaran experiències d’altres pobles. Partim dels models de referència de Premià, El Masnou i 
Argentona per elaborar el reglament i definir aquest consell d’infants i per això es demanarà 
col·laboració als centres educatius que vulguin participar.  

9. Moció de transfòbia 

La formació que es va fer sobre la transfòbia a la biblioteca municipal va ser molt positiva. Es van 
detectar mancances a l’hora d’abordar-ho als centres educatius i es va demanar el protocol 
d’actuació als formadors. 

S’acorda passar aquest protocol als membres del Ple perquè tinguin la informació del contingut. 

10. Torn obert de paraules 

La Sra. Paz González vol saber si alguna de les regidories que programen activitats amb els instituts 
tenia previst fer un taller de grafits a 1r de Batxillerat, perquè es va presentar una persona a fer-ho 
i la tutora del grup desconeixia qui l’enviava. Els representants de l’ajuntament informen que 
esbrinaran qui el va contractar i informarà al centre.  

La Sra. Elena Mustarós pregunta si s’informa a les famílies d’aquestes xerrades/tallers que es fan 
dins l’aula, ja que com a mare no s’assabentat d’alguna activitat. L’institut explica que si s’informa 
a la reunió d’inici de curs i que es penjaran en el web del centre educatiu més informació sobre els 
diferents tallers. Es fa la reflexió que a primària és més senzill explicar els tallers a les famílies que 
a secundària, ja que a partir de l’ESO els temes a tractar poden ser més delicats i crear conflicte. 

El Sr. Julià Poveda pregunta si des de l’ajuntament es fa formació per a les famílies. S’explica que 
si, que al llarg del curs es programen dues o tres activitats a la biblioteca adreçades a les famílies i 
que estan subvencionades per la Diputació de Barcelona. 
També vol saber si hi ha alguna subvenció de l’ajuntament per llibres o material socialitzat dels 
centres educatius. S’explica que l’ajuntament va ajudar al primer centre que va impulsar aquest 
projecte per comprar el gruix inicial i que el manteniment posterior va a càrrec de les famílies.  
També es comenta que es va presentar una moció al Ple per ajuts d’aquest tipus però no va tirar 
endavant perquè anava enfocada a la gratuïtat total dels llibres.  
 

 

-S’aixeca la sessió a les 20 h 



ACTIVITATS CENTRES ESCOLARS - AJUNTAMENT 
 
 
ENSENYAMENT 
 
Projecte Horitzó 
4/5 alumnes de 4rt d’ESO de cada institut, des del curs 2002-2003  
 
Euronet 50/50 (juntament amb medi ambient) 
- Pérez Sala, cursos 2013-2014 (a partir de gener), 2014-2015, 2015-2016 (fins desembre) 
- Escola del Mar, cursos 2013-2014 (a partir de gener), 2014-2015, 2015-2016 (fins desembre) 
 
Cultura Emprenedora a l'Escola (5è) (juntament amb promoció econòmica) 
- Vaixell Burriac, cursos 2013-2014, 2014-2015, 2015-2016 i 2016-2017 
- La Presentació, cursos 2014-2015, 2015-2016, 2016-2017 
- Escola del Mar, cursos 2016-2017 
 
Sardatic  
- Vaixell Burriac, cursos 2013-2014 (3r i 4rt), 2015-2016 (4rt) 
- La Presentació, cursos  2013-2014 (4rt i 6è), 2014-2015 (4rt), 2015-2016 (4rt) 
- Escola del Mar, cursos 2014-2015 (4rt), 2015-2016 (4rt) 
 
ENSENYAMENT/CULTURA 
 
Anem al Teatre 
Tot l’alumnat de les escoles de primària des del curs 2000-2001 
 
BIBLIOTECA 
 
Pla de lectura 
- Escola els Alocs, cursos 2014-2015, 2015-2016 i 2016-2017 
- INS Vilatzara, cursos 2014-2015, 2015-2016 i 2016-2017 
- La Presentació, cursos 2015-2016 i 2016-2017  
- Pérez Sala, curs 2016-2017 
- INS Pere Ribot, curs 2016-2017 
Previst: VB 2017-2018 i EM 2018-2019 
 
Lecxit (2 anys a cada centre) 
- La Presentació, curs 2013-2014 i curs 2014-2015 
- Escola Vaixell Burriac, curs 2014-2015, 2015-2016 i 2016-2017 
- Pérez Sala, cursos 2015-2016 i 2016-2017 
 
Lletra a lletra 
- Escola del Mar, curs 2016-2017 (alumnat de 4rt) Docents Ana Moreno i Mercè Mesa 
- Escola de persones adultes, curs 2016-2017 
 
Planetari digital 
16 i 17 de febrer 2017. Institut Vilatzara 2n d’ESO 
 
Escoltem contes. Inventem històries 
- Escola del Mar, març 2017 amb 3r de primària 
- Escola Vaixell Burriac, març 2017 amb 3r de primària 
- Escola els Alocs, març 2017 amb 3r de primària 
- Escola La Presentació, març 2017 amb 4rt de primària 



CONSUM 
 
P5 - Oh! la joguina no juga, anual a totes les escoles de primària des del curs 2012-2013 
Oh la joguina no juga és a p-5 i ho fem des de 2012 (65 infants), 2013 (151 infants), 2014 (98 infants), 2015 (149 
infants), 2016 (26 infants però falta per fer 6 línees 150 infants més). 
4rt - Vaixell Burriac, curs 2015-2016 - Un forat al moneder 
4rt- ofert a les escoles per a fer l’any 2017 – Un forat al moneder 
6è – Escola del Mar, curs 2016-2017 – De l’escola al centre comercial 
 
PROMOCIÓ DE LA SALUT 
 
Diverses activitats. Xerrades i activitats teatrals per tractar diferents aspectes relacionats amb la promoció de la 
salut (PIDCES inclòs) Veure annex 3 
 
JOVENTUT 
 
Efecte jove a alumnes de 1er de batxillerat (aprox 30) 
Beca Irlanda els 2 millors de cada institut de 2n 
Mobilitat internacional. Xerrades informació.  1er i 2n batxillerat  
Setmana salut (dins comissió setmana): Sortida amb 4rt eso i 1er batxillerat.  
 
ESPORTS 
 
Natació escolar (piscina), fan 1 classe setmanal durant 1 trimestre. Adreçat a 1r i 2n de primària i 1r ESO 
Atletisme, fan l’activitat 1 curs. 1 matí sencer tot el curs. Adreçat a cicle superior 
Judo, fan l’activitat 2 cursos. 1 sessió de 1 ½ h cada grup. Adreçat a cicle mitjà 
Tenis, fan l’activitat 2 cursos. 1 sessió de 1 ½ h cada grup. Adreçat a cicle mitjà 
Escalada, fan l’activitat 1 curs. 1 sessió de 1 ¼ h cada grup. Adreçat a cicle superior 
 
MEDI AMBIENT 
 
4rt i 5è - espectacle “operació domèstica” amb les escoles Pérez Sala, del Mar, Vaixell Burriac i La Presentació, curs 
2010-2011  
De P3 a 2n - Taller de la bombeta marieta pel casal d’estiu a l’Escola del Mar al 2014 
1r i 2n – Escola La Presentació – Taller ambiental “la bombeta marieta”, curs 2014-2015 
5è i 6è – Escola Pérez Sala - Taller ambiental “llums, càmera... i acció per a l'estalvi energètic”, curs 2014-2015 
Secundària, visita a planta de tractament d’aigua i residus dins la Setmana de la Salut  
 
GOVERNACIÓ 
 
2n, 4rt i 6è – Educació viària a les escoles Pérez Sala, del Mar, Vaixell Burriac, els Alocs i La Presentació 

 A 2n es treballa la importància de la seguretat vial i com anar segurs per la via i al cotxe 
 A 4rt tracten la seguretat de circular en bicicleta i els preparen per realitzar i posar en marxa el circuït de 

l’any següent 
 A 5è es fa un circuït de bicicletes a les pistes del carrer Lluís Guardiola (mes de maig) 
 A 6è s’amplien els conceptes de senyalització i circulació en bicicleta i la normativa pertinent   

6è – Escola La Presentació – sortida en bicicleta pel municipi – des del curs 2012-2013 
 

http://www.diba.cat/web/mediambient/llums-camera-i-accio-per-a-l-estalvi-energetic













